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Protokół Nr XXXI/09 

z sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy 

z dnia 4 grudnia 2009 roku 

 

 

Przewodniczący Edward Starszak o godz. 11,00 otworzył XXXI/09 sesję Rady Miejskiej, po 

powitaniu radnych i gości oświadczył, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał – lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokółu.  

 

Oprócz radnych w posiedzeniu uczestniczyli: Burmistrz E. Cerlak, Skarbnik Gminy             

W. Adamowska, Dyrektor ZGKiM K. Wasiak, Dyrektor GOOS M. Klóska, Kierownik 

MGOPS A. Gryniewicz, Radca Prawny G. Reszkowska, sołtysi i przewodniczący rad 

sołeckich oraz zaproszeni goście: Starosta Pilski T. Bugajski, Wicestarosta Pilski J.M. 

Pikulik,  Radny Rady Powiatu A. Nowak, Dyrektor PZD w Pile K. Tomczyk, Dyrektor 

Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Łobżenicy B. Król, Dyrektor ZSP w Łobżenicy 

L. Góra-Mrotek, Dyrektor Gimnazjum Publicznego w Łobżenicy G. Kukułka, Dyrektor 

Przedszkola Publicznego w Łobżenicy Z. Bosak, Dyrektorzy Szkół Podstawowych z terenu 

Gminy Łobżenica: R. Grochowska, E. Zmitrowicz, I. Pszeniczna, E. Kaczmarek, M. Pirecka.  

 

Ad. 2 

Rada Miejska w wyniku przeprowadzonego głosowania jednogłośnie przyjęła protokół  

Nr XXX/09 z obrad sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy z dnia 22 października 2009 roku. 

 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przypomniał, iż wraz z zaproszeniami i materiałami przesłano, Radnym porządek obrad 

XXXI sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. Zapytał, czy do przedłożonego porządku obrad są 

uwagi. 
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Do proponowanego porządku obrad XXXI/09 sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy uwag nie 

zgłoszono, w związku z tym obrady przebiegały według poniższego porządku: 

 

1. Sprawy organizacyjne. 

• Otwarcie sesji. 

• Quorum. 

2. Przyjęcie protokółu z obrad XXX Sesji Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

3. Porządek obrad. 

4. Sprawozdanie Burmistrza Łobżenicy z realizacji zadań Gminy Łobżenica. 

5. Wystąpienie zaproszonych gości. 

6. Informacja o stanie realizacji zadań oświaty w roku szkolnym 2008 – 2009 z 

uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów na zakończenie szkół 

podstawowych i gimnazjum. 

7. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2009 rok. 

8. Rozpatrzenie uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych. 

9. Rozpatrzenie uchwały w sprawie zasad wynajmu lokali wchodzących w skład 

mieszkaniowego zasobu Gminy Łobżenica. 

10. Informacja w sprawie zasad zimowego utrzymania dróg. 

11. Interpelacje, zapytania, wnioski i oświadczenia radnych. 

12. Wolne wnioski i głosy. 

13. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 4 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie międzysesyjnym, które stanowi załącznik 

nr 2 do protokołu. 

Poinformował, że w dniu 23 października 2009 r. ogłoszony został przetarg ustny 

nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej w miejscowości Rataje – działka 

numer 225/13 oraz dwóch nieruchomości niezabudowanych w miejscowości Luchowo o 

numerach nr 97/6 i 97/7, w jego wyniku została sprzedana działka nr 97/6 w miejscowości 

Luchowo za kwotę 20 200 zł netto. 

Następnie powiedział, że  w dniu 18 grudnia 2009r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego 

Gminy Łobżenica odbędzie się: 
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• I przetarg ustny ograniczony do właścicieli nieruchomości przyległych na sprzedaż 

nieruchomości niezabudowanej położonej w miejscowości Kruszki, stanowiącej 

działkę o numerze geodezyjnym 100/5, 

• I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej 

w miejscowości Izdebki, stanowiącej działkę o numerze geodezyjnym 35/5, 

• I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej 

w miejscowości Izdebki, stanowiącej działkę o numerze geodezyjnym 35/6, 

• I przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej 

w miejscowości Kruszki, stanowiącej działkę o numerze geodezyjnym 100/6. 

Natomiast w dniu 24 grudnia 2009r. odbędzie się III przetarg ustny nieograniczony na 

sprzedaż nieruchomości niezabudowanej położonej w miejscowości Rataje, stanowiącej 

działkę o numerze geodezyjnym 225/13. 

Ogłoszono również kolejny przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości 

niezabudowanej w miejscowości Luchowo o numerze geodezyjnym 97/7. 

Szczegółowe informacje na temat powyższych przetargów zostały umieszczone na tablicach 

ogłoszeń oraz stronie internetowej BIP. 

W dalszej części wypowiedzi zaznaczył, iż wszyscy przedsiębiorcy zarejestrowani w 

ewidencji działalności gospodarczej prowadzonej prze Burmistrza Łobżenicy otrzymali pismo 

o obowiązku dokonania do dnia 31 grudnia 2009r. przeklasyfikowania rodzaju prowadzonej 

działalności określonej za pomocą Polskiej Klasyfikacji Działalności (PKD) z PKD 2004 na 

PKD 2007. Obowiązek zmiany PKD mają przedsiębiorcy uwzględnieni w systemie REGON, 

których wpis do ewidencji działalności gospodarczej został dokonany przed 1 stycznia 2008 r. 

i do tej pory posiadają wpis zawierający oznaczenia działalności według klasyfikacji PKD-

2004. 

 

Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak poddał pod głosowanie 

sprawozdanie z działalności Burmistrza Łobenicy. 

 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym 15 głosami „za”, głosów „wstrzymujących się”          

i głosów „przeciw” nie stwierdzono, przyjęła sprawozdanie z działalności Burmistrza 

Łobżenicy. 
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Ad. 5 

Radny Rady Powiatu w Pile A. Nowak 

Poinformował, że w dniu 26 listopada 2009r. odbyła się XXXVI/09 sesja Rady Powiatu w 

Pile, na której poruszano następujące sprawy: 

- przyjęto informację o roli Kół Łowieckich z terenu Powiatu Pilskiego, 

- przyjęto informację Wielkopolskiego Zarządu Melioracji iUrządzeń Wodnych Rejonowego 

oddziału w Pile, 

- przyjęto informację o stanie realizacji zadań oświatowych Powiatu Pilskiego w roku 

szkolnym 2008/2009, 

- przyjęto roczny program współpracy Powiatu Pilskiego z organizacjami pozarządowymi na 

rok 2010, 

- dokonano zmiany członka Rady Społecznej przy Szpitali Specjalistycznym w Pile, 

- podjęto uchwałę w sprawie czasowego zamknięcia 3 oddziałów w Szpitalu w Wyrzysku. 

- podjęto uchwałę o zmianach w budżecie Powiatu Pilskiego na rok 2009, 

- podjęto uchwałę w sprawie planu pracy Rady Powiatu w Pile. 

 

Starosta Pilski T. Bugajski 

Na wstępie przedstawił informację dotyczącą planowanych inwestycji na terenie Gminy 

Łobżenica. W pierwszej dekadzie 2010 roku przy współudziale Gminy zostanie wykonany 

chodnik wzdłuż drogi powiatowej w miejscowości Witrogoszcz. Trwają również 

przygotowania do złożenia wniosku na budowę drogi Kruszki – Kijaszkowo. 

W niedługim czasie w miejscowości Kijaszkowo zostanie uruchomiona filia łobżenickiego 

Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego. Obecnie trwają prace adaptacyjne budynku po 

dawnym domu dziecka. W nowopowstałej placówce umieszczonych będzie 60 

wychowanków. 

Następnie poinformował, że na skutek remontu Szpitala w Wyrzysku zostanie czasowo 

zamknięty oddział chirurgiczny, położniczo- ginekologiczno – noworodkowy oraz blok 

operacyjny. Pacjenci będą przekierowywani  do Szpitala Specjalistycznego w Pile. 

Modernizacja budynku zostanie sfinansowana z częściowo zwrotnej pożyczki otrzymanej  z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska oraz  środków budżetu Powiatu Pilskiego. W 

ramach prac remontowych zostanie wykonana termomodernizacja budynku, wymiana stolarki 

okiennej oraz drzwi. Zakończenie zadania przewiduje się na 10 stycznia 2010 r. 
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W dalszej części wypowiedzi zaznaczył, iż została podjęta decyzja o przeniesieniu wydziału 

nieruchomości z Urzędu Miejskiego w Wyrzysku do siedziby Powiatowego Urzędu Pracy 

Filia w Wyrzysku. Rejestr map w dalszym ciągu pozostaje w budynku Sądu. 

Planowane jest również przeniesienie poradni psychologiczno-pedagogicznej do Zespołu 

Szkół Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku. 

Na koniec podziękował za pomyślnie układającą się współprace pomiędzy Gminą Łobżenica 

a Powiatem Pilskim  w wielu obszarach działania. 

Poinformował również, iż dożynki powiatowe 2010 odbędą się w Gminie Łobżenica. Na ten 

cel w budżecie Powiatu Pilskiego zostaną zabezpieczone odpowiednie środki finansowe. 

 

A. Borowy 

Apelował do przedstawicieli Powiatu Pilskiego o pomoc w wykorzystaniu bogatych walorów 

turystycznych i przyrodniczych Gminy Łobżenica oraz skierowanie działań na promowanie 

regionu i rozwój turystyczny. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Starosta Pilski T. Bugajski 

Poinformował, że na ostatniej Sesji Rady Powiatu w Pile podjęto uchwałę w sprawie 

przystąpienia Powiatu Pilskiego do północno-wielkopolskiego klastra turystycznego. W 

najbliższym czasie odbędzie się spotkanie z udziałem przedstawicieli 6 powiatów, 15 firm       

i 3 uczelni wyższych celem powołania Stowarzyszenia – Lokalnej Grupy Turystycznej pod 

nazwą „Dolina Noteci”. Zadaniem organizacji będzie pozyskanie środków z funduszy 

unijnych na rozwój przemysłu turystycznego w Północnej Wielkopolsce. Uważa, że Gmina 

Łobżenica ma bogaty potencjał przyrodniczy i turystyczny, który w ramach klastra 

turystycznego mgła by wykorzystać. Zachęcał do przystąpienia do Stowarzyszenia ponieważ  

jest to ogromna szansa na promocję regionu i rozwój turystyczny. 

Następnie powiedział, że w przyszłym roku planowane jest uruchomienie kolejki 

wąskotorową na odcinku  Białośliwie – Łobżenica. 

 

S. Jendrzejewski 

Wnioskował o poprawę stanu technicznego ulicy Mickiewicza oraz remont przepustu 

Mennicy Lepszej. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Starosta Pilski T. Bugajski 

Poinformował, że stan techniczny ulicy Mickiewicza uległ pogorszeniu na skutek realizacji 

inwestycji pn. „Moje boisko Orlik 2012”. Po zakończeniu przedsięwzięcia zgodnie z 

obowiązującymi przepisami prawnymi Wykonawca będzie zobowiązany przystąpić do 

poinwestycyjnych prac naprawczych. Zapewniał, że Zarządca drogi podejmie odpowiednie 

kroki w tej sprawie. 

 

A. Kapeja 

1. Kolejny raz wnioskował o wykonanie fragmentu chodnika oraz przejścia dla pieszych 

od Stadionu Miejskiego do Osiedla Leśnego. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Starosta Pilski T. Bugajski 

Poinformował, że jest zaskoczony powyższym wnioskiem. Nikt wcześniej nie sygnalizował o 

potrzebie wykonania przejścia dla pieszych przy Stadionie Miejskim w Łobżenicy. Podkreślił, 

iż, zobowiąże odpowiednie służby aby jak najszybciej zajęły się tą sprawą. 

 

2. Wskazał na potrzebę usunięcia  pnia po wyciętym drzewie przy drodze powiatowej w 

Górce Klasztornej 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Starosta Pilski T. Bugajski 

Poinformował, że nie było zgłoszeń w powyższej sprawie. Prosił Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych K. Tomczyka o zbadanie stanu faktycznego i podjęcie stosownych działań. 

. 

3. Wnioskował o usuniecie uskoku  na moście w Liszkowie, który stwarza zagrożenie w 

ruchu drogowym. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Starosta Pilski T. Bugajski 

Poinformował, że wody deszczowe spływające do rzeki od strony Liszkowa uszkodziły 

strukturę mostu. W roku bieżącym został wzmocniony nasyp i w roku przyszłym planujemy 

dalszy remont mostu. 
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Ad. 6 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że informacja o stanie realizacji zadań oświaty w roku szkolnym 2008 – 2009 

z uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów na zakończenie szkół podstawowych 

i gimnazjum została przedłożona radnym w formie pisemnej, była również omawiana na 

Komisjach Rady Miejskiej. Otworzył dyskusje w powyższej sprawie. 

 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Polityki Społecznej, Kultury i Ochrony Zdrowia 

Rady Miejskiej w Łobżenicy I. Reinholz-Cynajek 

Poinformowała, że członkowie Komisji wnikliwie przyglądali się działalności oświaty na 

terenie Gminy Łobżenica od strony teoretycznej i praktycznej. Dogłębnej analizie poddane 

zostały wyniki nauczania, baza lokalowa, dowóz uczniów do szkół a także stopień 

zaawansowania zawodowego oraz wynagrodzenia nauczycieli. 

Komisja ustaliła, iż należy przyjrzeć się sposobom nauczania we wszystkich szkołach               

i zwrócić uwagę na poziom nauczania. 

 

Przewodniczący Komisji Finansowej, Budżetu, Rozwoju i Promocji Rady Miejskiej w 

Łobżenicy P. Łosoś 

Zaznaczył, że Gmina Łobżenica wydaje na działalność oświaty 50 % budżetu. Jest to 

inwestycja w dzieci, młodzież w ich wychowanie. Zabezpieczamy bieżące funkcjonowanie 

szkół tj. dowóz, stypendia, pomoc materialną, ponosimy koszty związane z podnoszeniem 

kwalifikacji zawodowych nauczycieli, a także od pewnego czasu zaczęliśmy również 

remontować szkoły. W ostatnich latach na terenie Gminy powstały inwestycje pokoleniowe, 

do których zaliczamy Gimnazjum, Halę Sportową i Kompleks Sportowy Orlik. 

Biorąc pod uwagę powyższe elementy, jako samorząd mamy prawo oczekiwać wyników 

adekwatnych do poniesionych nakładów finansowych. 

W wyniku analizy otrzymanych materiałów zwrócono uwagę na ogólną dołującą tendencję 

rozwojową w naszych szkołach. W związku z tym członkowie Komisji uważają, iż organ 

prowadzący szkoły powinien poddać szczegółowej analizie merytorycznej i organizacyjnej 

działalność powyższych placówek. 

Ponadto należy zastanowić się nad sposobem zagospodarowania czasu wolnego dzieci              

i młodzieży. Proponował rozważyć możliwość otwarcia szkół dla uczniów, rodziców, 

nauczycieli, organizacji pozarządowych. Powinno się w efektywny sposób wykorzystać 
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wielofunkcyjność placówek oświatowych. Mamy ogromny potencjał, który w chwili obecnej 

jest uśpiony. 

Zwrócił również uwagę na potrzebę racjonalizacji kosztów poprzez prowadzenie analizy 

porównawczej. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej                 

i Porządku Rady Miejskiej w Łobżenicy R. Biskupiak 

Poinformował, że Komisja wypracowała podobne wnioski jak Komisja Oświaty i Komisja 

Finansowa. Podkreślił, że poziom nauczania w dużym stopniu zależy od systemu oraz 

przyjętych metod nauczania. Ważną rolę odgrywa również organ nadzorujący placówki 

oświatowe, ponieważ ma instrumenty, którymi może motywować szkoły do osiągania 

lepszych wyników. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łobżenicy R. Grochowska 

Sygnalizowała aby nie oceniać szkół na podstawie punktowych wyników ze sprawdzianów     

i egzaminów zewnętrznych, jeśli sprowadzimy ocenę tylko do tego, to bardzo ją spłycimy. 

Kuratorium stoi na stanowisku aby absolutnie tego nie robić, nie tworzyć rankingów szkół. 

Każda szkoła pracuje z określoną grupą uczniów, w określonych warunkach.  

Dokonując oceny poziomu nauczania należy brać pod uwagę również czynniki kontekstowe, 

środowiskowe, te które tkwią w samym uczniu a także warunki w jakich odbywa naukę. 

Oczywiście szkoła, nauczyciel, metody stosowane przez niego na lekcji też są bardzo ważne. 

Kolejnym bardzo ważnym czynnikiem jest motywacja do nauki, która w ostatnich latach 

uległa spadkowi. Nauczyciele pracują nad tym aby pobudzić chęć do nauki, zmotywować 

uczniów. W procesie dydaktycznym ważną rolę odgrywają  rodzice, jeśli nie będzie wsparcia 

z ich strony to działania podejmowane w szkołach nie przyniosą pożądanych efektów. 

Każda placówka oświatowa po przeprowadzeniu zewnętrznych egzaminów, zobowiązana jest 

do sporządzenia analizy wyników i na podstawie tych badań wyciąga wnioski do dalszej 

pracy. Natomiast każdy nauczyciel w oparciu o wynik egzaminu, program nauczania jaki 

realizuje, a także standardy egzaminacyjne przygotowuje swój dodatkowy program. 

Patrząc na wyniki powinno się zwracać uwagę na tendencję rozwojową szkół. W przypadku 

szkół podstawowych z terenu Gminy Łobżenica jest ona rosnąca. Owszem są takie szkoły 

gdzie ta tendencja dynamiczne wzrasta, ale też występują takie, gdzie wzrost jest lekki, 

aczkolwiek jest postęp. 
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W dalszej części wypowiedzi zaznaczyła, że na zaniżenie ogólnych wyników punktowych z 

egzaminów często wpływ mają wyniki uczniów posiadających opinię z poradni 

psychologiczno-pedagogicznej.  

Przekonywała, że  wyniki nie obrazują w pełni faktycznego poziomu nauczania, przykładem 

tego jest fakt, iż ponad 80 % młodzieży po ukończeniu gimnazjum wybiera szkoły kończące 

się maturą, a następnie dostaje się na renomowane uczelnie wyższe.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Podkreślił, że szkoły funkcjonują w 3 wymiarach tj. edukacyjnym, wychowawczym                

i opiekuńczym. Właściwe relacje między tymi płaszczyznami są bardzo ważne. W procesie 

dydaktyczno – naukowym konieczna jest także współpraca pomiędzy nauczycielami, 

rodzicami oraz instytucjami odpowiedzialnymi za proces kształcenia młodego pokolenia. 

Uważa, iż programy nauczania powinny być skonstruowane w taki sposób, aby skutecznie 

przygotowywać dzieci, młodzież do życia w dorosłym społeczeństwie.  

Obecnie zdarza się często tak, że kompetencje, umiejętności pozyskiwane na poszczególnych 

etapach edukacyjnych są niewystarczające.  

Ważne jest aby procesy wychowawcze były skierowane na treści istotne, ważne, które dają 

prawidłowe postawy w dorosłym życiu.  

W dalszej części wypowiedzi odniósł się do kosztów funkcjonowania szkół. Stwierdził, iż 

można zaobserwować bardzo duże rozbieżności w kosztach utrzymania podobnych placówek. 

Uważa, że należało by podjąć działania zmierzające do ustalenia standardów 

organizacyjnych. Obecnie nie mamy parametrów, które określały by w jakim zakresie Gmina 

Łobżenica z własnych środków powinna wspierać działalność poszczególnych placówek 

oświatowych. 

Na koniec zaznaczył, że pocieszające jest to, że w Gminie Łobżenica nastąpiła stabilizacja 

demograficzna. Katastroficzny spadek liczby uczniów w szkołach mamy już za sobą. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Wyraził swoje zdanie: „ Smuci mnie fakt słabych wyników sprawdzianów klas szóstych          

i egzaminu gimnazjalnego. W ostatnich latach Gmina Łobżenica z własnych środków na 

oświatę wydała kilkanaście milionów złotych. Wybudowaliśmy Gimnazjum, Halę Sportową, 

szkołę podstawową w Dźwiersznie Małym, a wcześniej jeszcze szkołę podstawową w 

Wiktorówku. Nie wspomnę już o remontach, na które co roku muszą znaleźć się pieniądze. 
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Pani Grochowska po części usprawiedliwiła tę sytuację, może rzeczywiście testy nie są do 

końca miarodajne, ale wszędzie są takie same i jest w nich jakieś odzwierciedlenie wiedzy. 

Dlatego zmuszony będę zasięgnąć pomocy kuratorium w tej sprawie.” 

Poinformował, że w najbliższym czasie zorganizowane zostanie spotkanie przedstawicieli 

kuratorium i dyrektorów szkół z terenu Gminy Łobżenica. 

 

A. Borowy 

Apelował aby w tej sytuacji nie obwiniać tylko nauczycieli i dyrektorów szkół. Podkreślił, iż 

coraz częściej dzieci są wychowywane przez dziadków, ponieważ rodzice w celach 

zarobkowych wyjeżdżają zagranicę. Chęć do nauki powinna być wpajana także w domu.  

Konieczna jest większa współpraca i zainteresowanie ze strony rodziców. 

Uważa, że szkoły powinny być otwarte także po godzinach lekcyjnych. 

 

S. Jendrzejewski 

Podkreślił, iż dokonanie obiektywnej oceny ucznia i pracy nauczycieli jest bardzo trudne. Nie 

można podchodzić do tego w sposób mechaniczny.  

Niskie wyniki z egzaminów, które zostały przedłożone Radzie, dają powód do zastanowienia 

się nad przyczyną i nie możemy podchodzić do nich w sposób obojętny. Stąd też decyzja 

Rady o poddaniu placówek oświatowych z terenu Gminy Łobżenica szczegółowej analizie 

pod katem merytorycznym i organizacyjnym, która pozwoli zminimalizować subiektywne 

okoliczności w procesie nauczania. 

 

Dyrektor Gimnazjum Publicznego w Łobżenicy G. Kukułka 

Odnosząc się do spadającej tendencji rozwojowej gimnazjum poinformowała, że wśród 

uczniów, którzy trafiają do gimnazjum wzrasta procent zdemoralizowanej młodzieży. Mamy 

bardzo dużo problemów wychowawczych, co w znaczącym stopniu wpływa na pozostałych 

uczniów. Szkoła nie ma odpowiednich narzędzi, które mogła by skutecznie zastosować, nie 

ma również współpracy ze strony rodziców. Możemy tylko tłumaczyć, prosić, kierować 

pisma do sądu rodzinnego oraz współpracować z miejscową policją. Tylko w tym roku są 

problemy z trójką uczniów, a z jednym w szczególności. Osoba ta jest zagrożeniem dla 

bezpieczeństwa pozostałej młodzieży. Została wysłana opinia do sądu, który wydał decyzję o 

skierowaniu go do zakładu wychowawczego, a rzeczywistość jest taka, że czeka na miejsce. 

To też wpływa na wyniki szkoły. 
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Kolejnym problemem jest spadająca motywacja do nauki oraz zapewnienia ze strony szkół 

ponadgimnazjalnych, że i tak wszyscy się dostaną niezależnie od wyniku testu. 

W dalszej części wypowiedzi poinformowała, że każdego roku analizujemy wyniki 

egzaminów gimnazjalnych i niezależnie jakie one są w porównaniu z wynikami powiatu, 

województwa, kraju, zawsze opracowujemy program poprawy efektywności kształcenia. 

Analiza jest przeprowadzany na konkretne przedmioty, umiejętności. Organizujemy również 

wewnętrzne testy, sprawdziany na podstawie, których wyciągamy określone wnioski. 

Corocznie diagnozujemy umiejętności dzieci, które przychodzą do nas po szkole 

podstawowej. 

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej  w Fanianowie M. Pirecka 

Wyraziła swoje zdanie: ”czuję się zaszczycona, że rozwój naszej szkoły został zauważony      

i mam nadzieję, że środki finansowe, które na tę placówkę zostały wyłożone nie poszły na 

marne. Jako nauczyciel nie zgadzam się z taką analizą. Nie można oczekiwać aby co roku 

wynik w szkołach podstawowych utrzymywał się na równi, czy też powyżej poziomu 

województwa. Jest to wręcz niemożliwe. Cieszę się, że szkoła podstawowa w Fanianowie 

uzyskała tak wysoki wynik, ale obawiam się co będzie jeśli ten wynik w przyszłym roku 

spadnie”. 

Apelowała aby nie oceniać szkół tylko na podstawie wyników. Cały proces dydaktyczny-

wychowawczy jest bardzo złożony i wymaga czasu. 

Istotą szkoły podstawowej jest nauczenie podstaw i jeśli uczniowie na sprawdzianie 

końcowym uzyskają 50% punktów, to powinniśmy się cieszyć, ponieważ oznacza to, że 

szkoła spełniła swoje zadanie. 

Należy również wziąć pod uwagę to, iż sprawdzian na zakończenie szkoły podstawowej jest 

pierwszym ważnym sprawdzianem dla dziecka i w różnym stopniu dzieci na niego reagują. 

Niejednokrotnie emocjonalnie są do niego nie przygotowani. 

Na koniec zwróciła uwagę, iż ogólnie,  z roku na rok potencjał intelektualny w naszej Gminie 

obniża się. Niewiele osób, które mogły by wnieść coś istotnego dla rozwoju naszego regionu 

pozostaje tutaj.  

 

Dyrektor Szkoły Podstawowej w Łobżenicy R. Grochowska 

Podkreśliła, iż baza lokalowa w procesie edukacyjnym jest bardzo ważna, dlatego też w 

imieniu własnym, nauczycieli, rodziców oraz dzieci podziękowała Władzom Gminy 

Łobżenica za inicjatywę oraz przekazane środki na termomodernizację i remont pawilonu 
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Szkoły Podstawowej w Łobżenicy. Od tygodnia dzieci uczą się w ciepłym, odnowionym         

i estetycznym budynku. 

Podzelowała również Pani Dyrektor Gimnazjum Publicznego G. Kukułce oraz Pani Dyrektor 

Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych L. Góra-Mrotek za udostępnienie na czas remontu 

pomieszczeń uczniom łobżenickiej podstawówki. 

 

Wicestarosta Pilski J.M Pikulik 

Poinformował, że na słowa uznania zasługują uczniowie Gimnazjum w Łobżenicy, którzy 

przygotowali i kilkakrotnie wystawili wspaniały spektakl „Martyrologium Góreckie”. Siostra 

Joachima Czuk autorka przedstawienia otrzymała priorytetową nagrodę Starosty Pilskiego za 

osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej i ochrony dóbr kultury w 2009 roku. 

Powyższa nagroda trafi również na ręce komitetu organizacyjnego VII Konkursu na Szopkę 

Bożonarodzeniową Województwa Wielkopolskiego. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Wyraził zadowolenie, iż Powiat Pilski docenia zaangażowanie młodzieży z Gminy 

Łobżenica. Poinformował, że uczniowie z łobżenickiego gimnazjum w nagrodę za 

przygotowanie spektaklu „Martyrologium Góreckie” otrzymali od samorządu lokalnego 

środki finansowe na zorganizowanie wyjazdu do Aquaparku w Solcu Kujawskim. 

 

Wobec wyczerpania tego punktu porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w 

Łobżenicy E. Starszak poddał pod głosowanie informację o stanie realizacji zadań oświaty w 

roku szkolnym 2008 – 2009 z uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów na 

zakończenie szkół podstawowych i gimnazjum. 

  

Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 15 głosami 

„za”, głosów „wstrzymujących się” i głosów „przeciw” nie stwierdzono – przyjęła 

informację o stanie realizacji zadań oświaty w roku szkolnym 2008 – 2009 z 

uwzględnieniem wyników sprawdzianów i egzaminów na zakończenie szkół 

podstawowych i gimnazjum, która stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
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Ad. 7 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie „Zmian w budżecie na rok 2009”. Dokument ten 

został przesłany Radnym w formie pisemnej, a także był omawiany na Komisjach Rady 

Miejskiej. Otworzył dyskusję w powyższej sprawie. 

 

A. Kapeja 

Poinformował, że nie zgadza się z niektórymi zapisami w uchwale. Dopatruje się również  

prowadzenia nieprzejrzystej polityki finansowej przez Burmistrza. Jako Radny powinienem 

być szczegółowo informowany na co wydatkowane są środki budżetowe. 

Mam duże wątpliwości co do przeznaczenia środków finansowych na oświetlenie. Podczas 

projektowania budżetu na rok 2009 mówiliśmy dużo o zakupie iluminacji świątecznych, ale 

tylko na terenie miasta Łobżenica. Sugerowano aby skupić się na głównych ulicach. 

Docierają do mnie sygnały, iż zakupiono dekoracje świąteczne na teren sołectwa 

Wiktorówko. Nie wiem czy zakup został sfinansowany z pieniędzy sołectwa czy z innych 

źródeł, dlatego należało by to wyjaśnić. Zaznaczył, że często ten ograniczony przepływ 

informacji skłóca społeczność lokalną.  

Następnie zapytał dlaczego Rada nie została poinformowana, o tym, że Gmina podjęła 

działania z energetyką w celu zamontowania gniazdek elektrycznych na słupach w 

Wiktorówku. Wykonanie tego zadania wiązało się przecież z wydatkowaniem środków 

budżetowych 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Wyjaśnił, że iluminacje świąteczne zostały zakupione z pieniędzy sołectwa Wiktorówko, 

natomiast nie wie nic na temat zamontowanych gniazdek elektrycznych. 

 

F. Czarnota 

Wyraził swój sprzeciw, nie zgadza się z propozycją zwiększenia środków finansowych na 

dokończenie inwestycji pn. budowa kompleksu sportowego „Moje boisko Orlik 2012”. 

 

Wobec braku innych uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał 

całe brzmienie projektu uchwały w sprawie „Zmian w budżecie na rok 2009” i poddał go pod 

głosowanie. 
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Rada Miejska w obecności 15 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, 2 głosami „przeciw”, głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXXI/217/09 w sprawie „Zmian w budżecie na rok 2009”, która stanowi 

załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 

O godzinie 13:40  B. Górna oraz I. Kochańczyk opuścili salę posiedzeń, stan Rady Miejskiej 

w Łobżenicy -13 radnych. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały w sprawie „uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2010”. 

Dokument ten został przesłany radnym w formie pisemnej był również szczegółowo 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 

 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały w sprawie „uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2010”  

i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXXI/218/09 w sprawie, „uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki                      

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 

2010”,  która stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Przedstawił projekt uchwały o zmianie Uchwały Nr XXXI/314/01 Rady Miejskiej w 

Łobżenicy z dnia 12 grudnia 2001 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących 

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Łobżenica. 

Dokument ten został przesłany radnym w formie pisemnej był również szczegółowo 

omawiany na Komisjach Rady Miejskiej. 
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Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak odczytał całe 

brzmienie projektu uchwały o zmianie Uchwały Nr XXXI/314/01 Rady Miejskiej w 

Łobżenicy z dnia 12 grudnia 2001 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali wchodzących 

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Łobżenica i poddał go pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono – podjęła 

uchwałę Nr XXXI/219/09 o zmianie Uchwały Nr XXXI/314/01 Rady Miejskiej w 

Łobżenicy z dnia 12 grudnia 2001 roku w sprawie zasad wynajmowania lokali 

wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Łobżenica, która stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E. Starszak 

Poinformował, że informacja w sprawie zasad zimowego utrzymania dróg została 

przedłożona radnym w formie pisemnej, była również omawiana na Komisjach Rady 

Miejskiej. Otworzył dyskusje w powyższej sprawie. 

Wobec braku uwag poddał powyższą informację pod głosowanie. 

 

Rada Miejska w obecności 13 radnych, uczestniczących w posiedzeniu – 13 głosami 

„za”, głosów „przeciw” i głosów „wstrzymujących się” nie stwierdzono – przyjęła  

informację w sprawie zasad zimowego utrzymania dróg, która stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

 

Ad. 11 

• F. Czarnota 

1. Odnosząc się do inwestycji pn. „Moje boisko Orlik 2012” zaznaczył, że przed 

rozpoczęciem zadania były wykonane dwie niezależne opinie geologiczne. W 

trakcie budowy okazało się, że konieczne jest przeprowadzenie trzeciej. Co 

spowodowało, że wykonano dodatkowe badania geologiczne? Czy dwie 

pierwsze opinie były błędne? 

2. Podkreślił, iż dokumentacja projektowa kompleksu sportowego „Orlik” 

zawiera błędnie oznaczone boiska tzn. tam gdzie jest bieżnia zakończona 

piaskownicą do skoku w dal zaznaczono, że jest to boisko do skoku wzwyż, 
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natomiast bieżnia zakończona materacem figuruje jako boisko do skoku w dal. 

Po zwróceniu uwagi tłumaczono mi, że do projektu wkradł się „czeski błąd”. 

Czy zamiana boisk też jest „czeskim błędem”? Zaznaczył również, że w 

dokumentacji pojawiają się rażące błędy ortograficzne. Wyraził swoje zdanie: 

„Jaki projekt taki Orlik”. 

3. Czy Wykonawca inwestycji pn. „Moje boisko Orlik 2012” zapłaci karę za 

opóźnienie w zakończeniu zadania? Przypomniał, że termin zakończenie robót 

określono na dzień 30.10.2009r, obecnie mamy miesiąc grudzień a inwestycja 

nie została jeszcze oddana do użytku. 

4. Proponował rozważyć możliwość zwiększenia środków finansowych na 

inwestycję „Moje boisko Orlik 2012” celem stworzenia lodowiska. Zakup płyt 

mrożących oraz oprzyrządowania to koszt około 500 000 zł. Podkreślił, że 

można uzyskać na to zadanie 80 % dofinansowania z Europejskiego Funduszu 

Społecznego. 

5. Dlaczego nie został złożony ponowny wniosek na „schetynówkę”? 

6. Jakie działania zamierza podjąć Burmistrz względem działek w Kościerzynie 

Małym? Przypomniał, że działki te miały być przeznaczone na cele budowlane 

jednakże grunt nie został odrolniony. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Potwierdził, iż teren w Kościerzynie Małym, na którym wydzielono działki nie został 

wyłączony spod działalności rolnej. Grunt posiada klasę III a i czynności związane z jego 

odrolnieniem może dokonać tylko Minister Rolnictwa. Starosta Pilski T. Bugajski zobowiązał 

się pomóc Gminie Łobżenica w załatwieniu tej sprawy. 

 
 

7. Kolejny raz wnioskował o naprawę dróg gminnych na terenie sołectwa 

Kościerzyn Mały. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że gruntowe drogi gminne chwilowo nie są naprawiane ponieważ zniszczeniu 

uległ silnik równiarki i konieczna będzie jego wymiana. 

 

8. Wnioskował o naprawę oświetlenia ulicznego w Kościerzynie Małym. 
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9. Jakie działania podjęto względem właściciela posesji przy ulicy 1-go Maja, 

Pana A. Struzika?  

 

• R. Biskupiak 

1. Wnioskował o sprzedaż mieszkań komunalnych będących w złym stanie 

technicznym.  

 
Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że nie hamujemy sprzedaży mieszkań komunalnych. Zgodnie z decyzją Rady 

w pierwszej kolejności Gmina prowadzi sprzedaż tych lokali, w których występuje wspólnota 

mieszkaniowa. 

 

2. Dlaczego na stronie internetowej BIP nie zostało umieszczone oświadczenie 

majątkowe Burmistrza Łobżenicy? 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że jest zaskoczony, iż oświadczenie majątkowe nie zostało umieszczone na 

stronie internetowej BIP. Zapewniał, że w najbliższym czasie zostanie to uzupełnione. 

 

3. Rozważyć możliwość uwzględnienia w budżecie na rok 2010 środków 

finansowych na wykonanie pomieszczenia socjalnego dla pracowników 

Urzędu. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że zasób pomieszczeni w Urzędzie Miejskim jest bardzo ograniczony i nie ma 

możliwości stworzenia pomieszczenia socjalnego dla pracowników. 

Na skutek zmiany przepisów prawnych od przyszłego roku w Urzędzie utworzone zostanie 

nowe stanowisko ds. obsługi osób niepełnosprawnych, któremu musimy wygospodarować 

pomieszczenie na parterze dające możliwość swobodnego wjazdu.  

W celu wykluczenia mycia naczyń w toaletach wykonane zostanie przyłącze wodno-

kanalizacyjne w Sekretariacie Burmistrza Łobżenicy. 

 
4. Wnioskował o stworzenie na parkingu przy Urzędzie Miejskim miejsca dla 

osób niepełnosprawnych. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Miejsce do parkowania samochodu dla osoby niepełnosprawnej zostanie wyznaczone po 

wykonaniu parkingu przy Urzędzie Miejskim w Łobżenicy. 

 

5. Wnioskował o dokonanie naprawy mostku na Osiedle Leśne. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że nowa kładka oraz barierki na mostku prowadzącym na Osiedle Leśne 

została wykonana a następnie zniszczona.  Zobowiązał się, iż w najbliższym czasie będzie to 

naprawione. 

 

• A. Borowy. 

1. Czy Dom Nauczyciela położony przy ulicy 600-lecia w miejscowości 

Łobżenica będzie zlikwidowany? Podkreślił, że mieszkańcy Gminy wyrażają 

negatywne opinie w tej sprawie.  

 
Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Dom Nauczyciela zostanie zlikwidowany po osiągnięciu wystarczającego zasobu 

mieszkaniowego w Gminie Łobżenica. 

 

2. Czy prawdą jest, że w budynku Gimnazjum dochodzi do zalewania 

pomieszczeń na skutek wadliwego wykonania dachu oraz instalacji wodnej?  

Zwrócił uwagę, iż społeczność lokalna krytykuje decyzje Władz w zakresie 

realizacji inwestycji gminnych. Gimnazjum kosztowało nas ponad 7 ml zł, 

funkcjonuje dopiero kilka lat a już pojawiają się usterki, ponadto obiekt ten 

został wciśnięty w centrum miasta co spowodowało szereg trudności 

zwłaszcza komunikacyjnych. Dodał, że docierają do niego również sygnały o 

pęknięciach obiektu. Prosił o zbadanie tej sprawy.                                                                                               

Podobnie jest w przypadku  „Orlika”, który został usytuowany na niestabilnym 

podłożu. Mieszkańcy skarżą się, że rury założone na cieku wodnym wzdłuż 

boisk topią się w ruchomym torfie. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że Pani Dyrektor Gimnazjum nie zgłaszała nam, że obiekt jest zalewany na 

skutek wadliwego wykonania dachu, nie było również sygnałów o pęknięciach budynku. 

Prawdą jest, że pomieszczenia są zalewane, ale nie jest to wynikiem złej instalacji wodnej 

tylko pękających wężyków podłączonych do zlewozmywaków. Urządzenia te stopniowo są 

wymieniane. 

 
Odpowiedz została uzupełniona przez radnego S. Jendrzejewskiego 

Na skutek silnych wiatrów został odgięty niewielki fragment papy termozgrzewalnej, usterkę 

tą szybko usunięto. 

  

3. Dlaczego do kosztów inwestycji pn. „Moje boisko Orlik 2012” nie wliczono 

kosztów nadzoru inwestorskiego? Apelował aby w przyszłości jasno 

informować Radę i mieszkańców o wszystkich kosztach realizowanych 

przedsięwzięć. 

 

4. Jaką odpowiedzialność ponoszą inspektorzy nadzoru inwestorskiego za błędnie 

wydane decyzje? 

 

• P. Łosoś 

1. Wnioskował o odnowienie witacza Miasta i Gminy Łobżenica usytuowanego przy 

drodze wojewódzkiej nr 242. 

 

Odpowiedzi na sesji udzielił Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że wniosek zostanie przekazany na stanowisko pracy w celu realizacji. 

 

• S. Jendrzejewski 

1. W celu poprawy funkcjonalności oraz wyglądu estetycznego wnioskował o 

wprowadzenie zakazu parkowania samochodów przed budynkiem Ośrodka 

Zdrowia w Łobżenicy. Poinformował, że na parkingu w tylniej części obiektu 

są niewykorzystane miejsca parkingowe. Prosił Zarządcę budynku o 

wyrównanie i poszerzenie parkingu za Przychodnią. 
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Odpowiedzi na sesji udzielił Dyrektor ZGK i M K. Wasiak 

Poinformował, że  kilkakrotnie zgłaszał powyższy problem funkcjonariuszom policji w 

Łobżenicy, niestety nie podjęto żadnych działań. Obok Ośrodka Zdrowia został postawiony 

znak zakazu zatrzymywania, który nie jest przestrzegany. 

Proponował rozważyć możliwość utworzenia wjazdu na parking za budynkiem Przychodni od 

ulicy Pawła Szczuki i zamknięcie obecnego wjazdu. 

W sprawie poszerzenia parkingu poinformował, ze Zakład Gospodarki Komunalnej                 

i Mieszkaniowej wywiązał się z swojej części zadania. Zostały ułożone płyty oraz wykonany 

podkład z piasku. Przypomniał, iż zakup kruszywa leży po stronie Urzędu Gminy. 

 
Odpowiedź uzupełniona została przez Burmistrza Łobżenicy E. Cerlaka 

Sugerował aby część miejsc parkingowych przy Ośrodku Zdrowia wydzielić, założyć klamry 

oraz wydzierżawić lekarzom, pracownikom placówki. 

 

2. Oświadczył, że na najbliższą sesję opracuje szczegółowy harmonogram 

realizacyjny Gimnazjum Publicznego w Łobżenicy. Zaznaczył, że w obecnej 

kadencji Rady Miejskiej w Łobżenicy jest trzech radnych, którzy wówczas 

uczestniczyli w podejmowaniu decyzji o budowie placówki. Wyraził swoje 

zdanie: „O ile pamięć mnie nie myli to osoby te głosowały za budową 

Gimnazjum w obecnym miejscu a teraz chcą je „przenosić”. Czegoś tutaj nie 

rozumiem W trakcie budowy Gimnazjum, krążyły różne legendy. Obiekt ten 

zjechać miał po równi pochyłej na dół. Budynek ten stoi do dzisiaj i jestem 

przekonany że z „Orlikiem” będzie tak samo. Ci co tak bardzo krytykowali tą 

inwestycję pierwsi na otwarcie przyszli. Wydaje mi się że trzeba mieć trochę 

samokrytyki w krytyce”.  

 
 
Odpowiedzi na sesji w sprawie inwestycji pn. „Moje boisko Orlik 2012” udzielił 

Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak 

Proces podejmowania decyzji jest bardzo trudny i skomplikowany, nie ma jednego schematu, 

który można by wykorzystać w każdym działaniu. 

Większość decyzji rodzi się nieco wcześniej, zanim wystąpią określone plany, wizje a w 

efekcie konkretna realizacja związana z opracowaniem dokumentacji i przystąpieniem do 

wykonania zadania. 
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W przypadku „Orlika” przypomniał, iż obecna Rada brała udział w każdym etapie 

planowania i ostatecznie podjęła decyzję o podjęciu tego zobowiązania. 

Sprawą oczywistą jest fakt, że kompleks sportowy jest droższy od kompleksów w gminach 

ościennych. Na to złożyło się szereg czynników jednym z nich była potrzeba stworzenia 

zaplecza sportowego dla uczniów gimnazjum. W związku z tym standardowy zakres 

inwestycji został poszerzony o dodatkowe elementy.  

Zaznaczył, że wszyscy wiemy, że zadanie to było bardzo kosztowne ale wiemy również jakim 

celom ma ono służyć. 

Następnie podkreślił, iż każda decyzja ma swoich zwolenników i przeciwników. My jako 

Rada zostaliśmy wybrani aby decydować o realizacji różnych przedsięwzięć w formie 

głosowania. Ponosimy również za to odpowiedzialność. Wyraził swoje zdanie: „ Ja jako 

Radny czuję się odpowiedzialny za tę decyzję i tę odpowiedzialność przyjmuję”. 

W dalszej części poinformował, że Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak niejednokrotnie na 

posiedzeniach komisji informował nas o problemach pojawiających się podczas 

wykonywania zadania. Wszyscy wiedzieliśmy, że teren jest trudny.  

Proces inwestycyjny nie opiera się tylko na przetargu. Jest to szereg działań i problemów, 

które w trakcie realizacji  trzeba podejmować i rozwiązywać, ponieważ nie można ich było  

wcześniej przewidzieć. Często zachodzi potrzeba wykonania prac dodatkowych, które 

powodują wydłużenie terminu zakończenia inwestycji i to nie jest niczym nadzwyczajnym. 

Zmiany projektowe w przypadku „Orlika” były konieczną reakcją na określone symptomy 

świadczące o tym, że projektanci nie przewidzieli wszystkich trudności związanych z 

lokalizacją kompleksu w tym miejscu. Dobrze, że były  dokonane w trakcie realizacji 

przedsięwzięcia ponieważ mogą one zapobiec zdarzeniom, których najbardziej się obawiamy. 

 

Odpowiedzi na sesji w sprawie inwestycji pn. „Moje boisko Orlik 2012” udzielił Burmistrz 

Łobżenic. 

Poinformował, że na pytania radnych w sprawie budowy kompleksu sportowego „Orlik’ 

odpowie w formie pisemnej.  

W celu udzielenia kompletnych odpowiedzi prosił o złożenie zgłoszonych na sesji interpelacji 

w Biurze Rady Miejskiej w formie pisemnej. 
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Ad. 12 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Poinformował, że Gmina Łobżenica otrzymała tylko częściowy zwrot (tj. 49,5%) podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju napędowego wykorzystywanego do produkcji rolnej. 

Kwota ta została podzielona i wypłacona rolnikom. Kiedy będzie następna transza, trudno 

powiedzieć. Urząd zamierza wystosować apel celem przyspieszenia wypłaty pozostałej części 

akcyzy. 

Sygnalizował również, że Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społeczny w Łobżenicy na 

miesiąc grudzień nie otrzymał jeszcze subwencji na świadczenia rodzinne i fundusz 

alimentacyjny. Na wypłatę zasiłków brakuje 250 000zł. 

 

Wicestarosta Pilski J.M. Pikulik 

Zwrócił uwagę, że krytyczne uwagi oraz wątpliwości członków Rady Miejskiej w Łobżenicy 

co do słuszności budowy „Orlika” oraz wyboru jego miejsca lokalizacji docierają nie tylko do 

mieszkańców Gminy Łobżenica ale również dalej.  

Było głosowanie, zapadła decyzja większością głosów o realizacji tego zadania  i trzeba się z 

tym pogodzić. Od tej pory wszyscy członkowie Rady ponoszą za to odpowiedzialność. 

Jeśli nawet ktoś głosował przeciw to teraz może mieć pretensje tylko do własnego sumienia, 

że mało przekonywująco przedstawiał swoje argumenty, że nie domagał się większej ilości 

informacji. 

Apelował do Burmistrza Łobżenicy E. Cerlaka aby informacje, które są kierowane do Rady 

były pełne i wyczerpujące ponieważ ma wrażenie, że w niektórych kwestiach brakuje wiedzy 

co prowadzi do chaosu i wielu niepotrzebnych komentarzy.  

Namawiał również do większej współpracy pomiędzy organem stanowiącym                           

i wykonawczym. 

W dalszej części wypowiedzi zwrócił uwagę ma potrzebę uwzględnienia w planach 

przestrzennego zagospodarowania działek budowlanych. Jest spore zainteresowanie w tej 

materii, gmina powinna podąć kroki i dać szansę osiedlać się społeczności w naszym rejonie. 

 

Na koniec zapytał, czy Gmina Łobżenica poza wnioskiem w sprawie wykonania chodnika w 

miejscowości Witrogoszcz złożyła jeszcze jakieś inne wnioski w sprawach drogowych do 

Zarządu Dróg Powiatowych w Pile. Jeśli tak to prosił o informacje. 
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Sołtys Luchowa I. Pufal 

Poinformował, że na wysypisku śmieci w Luchowie zostały wyrzucone dokumenty Urzędu 

Miasta i Gminy Łobżenica. Prosił o zbadanie tej sprawy. 

 

Burmistrz Łobżenicy E. Cerlak 

Wyraził swoje zdziwienie, powiedział że zobowiąże pracownika celem szybkiego 

wyjaśnienia tej kwestii.  

 

Sołtys Luchowa I. Pufal 

Apelował do Władz Gminy Łobżenica o jak najszybsze rozwiązane problemu miejsc 

parkingowych dla osób niepełnosprawnych. Uważa, że miejsca te powinny znajdować się 

przy wszystkich ważniejszych instytucjach w Łobżenicy. 

 

F. Czarnota  

Wskazał na potrzebę ustawienia pojemnika na odpady przy ulicy Złotowskiej, w miejscu 

dawnego kiosku. 

  

Przewodniczący Rady Miejskiej w Łobżenicy E Starszak 

W związku ze zbliżającymi się świętami Bożego Narodzenia życzył wszystkim dużo zdrowia 

radości, spokoju, pomyślności oraz rodzinnej atmosfery. 

 

Ad. 13 

Na skutek wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej E. Starszak o 

godzinie 16:30 zamknął obrady XXXI sesji zwyczajnej Rady Miejskiej w Łobżenicy. 

 

 

Protokółowała:       Przewodniczył: 

 

(-) Anna Jankowska               (-) Edward Starszak 

 

 


